
Protokół 

obrad L sesji 

Rady Miejskiej Góry 

z dnia 3 sierpnia 2022 r. 

   

Sesja Rady Miejskiej Góry rozpoczęła się o godzinie 1000 w Sali nr 1 Starostwa 

Powiatowego w Górze a zakończyła około godziny 1130.   

Rada obradowała w składzie 12 osobowy. Nieobecni – Adam Chmiel, Bartłomiej Czyż, Jacek 

Szczerba. W sesji udział brały osoby zaproszone wg. załączonych list obecności.  

 

Ad. 1 Otwarcie   

Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz Szuper przywitał Radnych, Burmistrz 

Góry Irenę Krzyszkiewicz oraz wszystkich obecnych na Sali.  

Dalej przeprowadzono logowanie do elektronicznego systemu głosowania. Ustalono quorum.    

  

Porządek obrad przedstawiał się następująco.   

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XLV sesji w dniu 28 kwietnia 2022 r. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XLVI sesji w dniu 10 maja 2022 r. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XLVII sesji w dniu 31 maja 2022 r. 

5. Przyjęcie protokołu z obrad XLVIII sesji w dniu 15 czerwca 2022 r.  

6. Przyjęcie protokołu z obrad XLIX sesji w dniu 14 lipca 2022 r. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym.  

8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji.  

9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 

stanowiska kierownicze orz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli.  

10. Uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Góra w roku 

szkolnym 2022/2023. 

11. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

opłaty za pobyt w żłobku lub klubie dziecięcym, wysokości maksymalnej opłaty za 

wyżywienie oraz warunków częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat za pobyt w żłobku 

lub klubie dziecięcym. 

12. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz 

szczegółowych warunków ich przyznawania w szkołach 

 i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Góra. 

13. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Góra. 



14. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

 i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

15. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Góra. 

16. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2022. 

17. Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra.  

18. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2021. 

19. Interpelacje i zapytania Radnych.  

20. Odpowiedź na interpelacje i zapytania Radnych. 

21. Wolne głosy i wnioski.  

22. Zamknięcie obrad. 

 

Nie zgłoszono uwag do porządku obrad.   

  

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z obrad XLV sesji w dniu 28 kwietnia 2022 r. 

 

Nie zgłoszono uwag do protokołu.  

W wyniku głosowania protokół został przyjęty 12 głosami za, jednogłośnie.  

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XLVI sesji w dniu 10 maja 2022 r. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu.  

W wyniku głosowania protokół został przyjęty 12 głosami za, jednogłośnie.  

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad XLVII sesji w dniu 31 maja 2022 r. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu.  

W wyniku głosowania protokół został przyjęty 12 głosami za, jednogłośnie. 

 

Ad. 5. Przyjęcie protokołu z obrad XLVIII sesji w dniu 15 czerwca 2022 r. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu.  

W wyniku głosowania protokół został przyjęty 12 głosami za, jednogłośnie. 

 

Ad. 6 Przyjęcie protokołu z obrad XLIX sesji w dniu 14 lipca 2022 r. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu.  

W wyniku głosowania protokół został przyjęty 12 głosami za, jednogłośnie. 

 

Ad. 7 Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz poinformowała, że w okresie międzysesyjnym wydano 88 zarządzeń. Głównie dotyczyły 

powołania komisji przetargowych oraz wydzierżawienia nieruchomości w trybie bezprzetargowym. 

Plan inwestycyjny jest bardzo ambitny w związku z tym dużo przetargów. Na kolejne 5 lat powołano 

Arkadiusza Gustawa na Dyrektora Domu Kultury. Ogłoszono konkursy na Dyrektorów szkół w 

Czerninie, Witoszycach, Ślubowie, Glince oraz Przedszkola Publicznego nr 1. Rozstrzygnięto również 

konkurs na Kierownika ŚDS. Wydano zarządzenia w sprawie zmian w budżecie, powołania komisji 

konkursowej dla nauczycieli ubiegających się o awans zawodowy. Pozyskano kolejne środki z 

polskiego ładu, prawie 2 mln zł. Do końca kolejnego roku musimy zrealizować 22 inwestycje. 



Przetargi ogłoszone będą na początku listopada. Kosztorysy są zaktualizowane. Trwa badanie ofert w 

przetargu na wykonanie dokumentacji na wymianę nawierzchni ulicy i chodników ul. Dworcowa. 

Przebudowa dwóch dróg w Kłodzie Górowskiej, podpisano umowę na dokumentację. Budowa 

chodnika w m. Stara Góra, wpłynęło 5 ofert, podpisano umowę. Dokumentacja na budowę drogi w m. 

Ślubów oraz Jastrzębie, podpisano umowę. Podpisano umowę na przebudowę drogi w m. Zawieścice, 

uzyskano łącznie 1.4 mln dofinansowania. Poszerzona zostanie droga prowadząca z Włodkowa 

Dolnego do Kruszyńca. Na Al. Jagiellonów trwa budowa ścieżki oraz budowa altany. Aktualnie 

skupiamy się na wydatkach inwestycyjnych. Rozważane jest ograniczenie oświetlenia ulicznego w 

nocy, jednak Enea twierdzi, że nie ma takiej możliwości. Trwają analizy ekonomiczne aby sprawdzić 

czy będą oszczędzić. Na OKF podwyżka ceny gazu o 458%. Wszystko drożeje. TEKOM zapewnia, 

że wodę mamy  tylko należy odpowiednio nią gospodarować. Nie podlewamy ogródków, nie 

napełniamy basenów. Kilka lat temu zmodernizowano stację uzdatniania wody. ZEC zapowiada 

podwyżki za ogrzewanie, do tej pory ok 840 tysięcy za węgiel, teraz ok 6 mln zł. Będziemy poręczać 

kredyt dla ZEC aby mogli kupić węgiel lub sami weźmiemy i przekażemy dla ZEC. Wpłynęło dużo 

pytań do przetargu na obwodnicę Góry, przesunięty został termin otwarcia ofert. GDDKIA przesłała 

porozumienie do Marszałka odnośnie budowy wiaduktu w celu budowy linii kolejowej do  Góry. 

Pierwszym pociąg powinien jechać w 2025 roku. Drugostronne zasilanie również pomału powstaje. 

Dokonano umorzenia dla dwóch osób. Rozłożono zaległości z opłat za gospodarowanie odpadami. 

Sprzedano 4 lokale mieszkalne. Obecnie w lokalach gminnych przebywa 58 uchodźców z Ukrainy. 

Do tej pory wypłacono z Funduszu Pomocy ponad 1 mln złotych. Trwa susza rolnicza na terenie 

gminy. Wnioski suszowe składa się przez specjalną aplikację. Na terenie gminy nie stwierdzono 

przypadków ASF. Mamy 2 zakażenia COVID na terenie powiatu. OSP pozyskały kolejne środki w 

kwocie ok 86 tysięcy zł. Dokonywane są kontrole utrzymania czystości. Ogłoszono przetarg na 

usuwanie azbestu. Składane są wnioski na przydomowe oczyszczalnie ścieków oraz na wymianę 

źródeł ciepła. Zbiorniki bezodpływowe są również kontrolowane. Rozstrzygnięto konkurs Nasza 

Gmina piękna i zadbana, wyniki będą ogłoszone. W tym roku nie ma dożynek, może być kolejna fala 

covid. Odbyły się Dni Góry, mieszkańcy są zadowoleni. Podziękowania dla Wojewody 

Dolnośląskiego oraz Posła Przemysława Czarneckiego za wsparcie w pozyskaniu środków z 

Polskiego Ładu. Wojewoda interesuje się również służbą zdrowia, ogłoszono konkursy na 

prowadzenie kolejnych poradni. Po rozstrzygnięciu przetargu na obwodnicę ogłoszone zostanie 

postępowanie na przebudowę drogi do Leszna i Szedźca. Odbyło się kilka spotkań z Wojewodą, odbył 

się kongres samorządowy we Wrocławiu. Wręczono nagrody laureatom za osiągnięcia sportowe. 

Gratulacje dla Michała Uściły oraz Natalii Chrzanowskiej, uczestniczyli w zawodach służb 

mundurowych w Amsterdamie. Zostali mistrzami świata. Odbyło się spotkanie z prezes Dolnośląskiej 

Piłki Siatkowej, Finał Mistrzostw Polski odbył się w Górze. Nie wybrano dużego miasta ale Górę. W 

przyszłym roku również zawody odbędą się w Górze. 16 września na hali Olimpia odbędzie się 

spotkanie ze znanymi sportowcami dla dzieci, również niepełnosprawnych. Odbyło się spotkanie z 

Prezydentem Rafaelem Rokaszewiczem, dotyczyło  powołania związku międzygminnego odnośnie 

odbioru odpadów. Będą prowadzone rozmowy  w tym temacie. Na bieżąco jest monitorowana sytuacja 

hydrantów. Na terenie gminy są 982 hydranty, 40 aktualnie jest nieczynnych. Niebawem gmina będzie 

wypłacała dodatek węglowy, 3 tysiące na rodzinę. Wypłatą będzie się zajmował OPS, na wypłatę jest 

miesiąc. 

 

Krzysztof Witko stwierdził, że w swojej deklaracji zgłosił piec węglowy oraz gazowy. Czy należy mu 

się dodatek? 

Burmistrz odpowiedziała, że więcej informacji przekaże gdy senat zatwierdzi ustawe. 

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu.  

 

 



Ad. 8 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Karol Kupiecki 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto glosowanie.   

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę.   

 

Ad. 9 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 

stanowiska kierownicze orz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli.  

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych Maciej Liskiewicz poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto glosowanie.   

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę.   

 

Ad. 10 Uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Góra w roku 

szkolnym 2022/2023. 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych Maciej Liskiewicz poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Henryk Drozdowski poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto glosowanie.   

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę.   

 

Ad. 11. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

opłaty za pobyt w żłobku lub klubie dziecięcym, wysokości maksymalnej opłaty za wyżywienie 

oraz warunków częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat za pobyt w żłobku lub klubie 

dziecięcym. 

Rozpoczęto glosowanie.   

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę.   

 

Ad. 12. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia 

regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli 

oraz szczegółowych warunków ich przyznawania w szkołach i przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Góra. 

Rozpoczęto glosowanie.   



Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę.   

 

Ad. 13. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Góra. 

Rozpoczęto glosowanie.   

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę.   

 

Ad. 14 Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 

ich pobierania. 

Rozpoczęto glosowanie.   

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę.   

 

Ad.  15. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Góra. 

Rozpoczęto glosowanie.   

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę.   

 

Ad. 16 Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2022. 

Burmistrz poprosiła o wprowadzenie autopoprawki.  

Rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za, jednogłośnie przyjęli autopoprawkę.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Henryk Drozdowski poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Rozpoczęto glosowanie.   

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę.   

 

Ad. 17 Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra.  

Burmistrz poprosiła o wprowadzenie autopoprawki.  

Rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za, jednogłośnie przyjęli autopoprawkę.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Henryk Drozdowski poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Rozpoczęto glosowanie.   

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę.   

Ad. 18 Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2021. 

Nie zadano pytań do przedłożonej Oceny.  



Ad. 19 Interpelacje i zapytania Radnych.  

W związku z brakiem interpelacji i zapytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu.  

Ad. 20 Odpowiedź na interpelacje i zapytania Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji i zapytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu.  

 

Ad. 21 Wolne głosy i wnioski.  

Maciej Liśkiewicz poinformował, że podczas pracy przy przebudowie przedszkola nr 3, maszyna 

uszkodziła chodnik. Został naprawiony ale płytki są uszkodzone, jest krzywo. Czy można zamontować 

tam inne płytki z demontażu. Prośba o montaż lampy na skwerze przy ul. Piastów, kiedyś była 

odłączona od prądu a teraz przy okazji prac jest możliwość doprowadzenia prądu. 

 

Burmistrz poinformowała, że wie o uszkodzonym chodniku, zostanie to naprawione. Odnośnie lampy 

odpowie Pan Naczelnik Szendryk. 

Leszek Szendryk poinformował, że zadanie to zostało zlecone dla ENEA. Trwają prace nad 

dokumentacją, do końca roku będą zamontowane 2 lampy.  

 

Krzysztof Witko stwierdził, że ma 4 pytania. Pierwsze dotyczy dróg między Strumienną a 

Sławęcicami oraz Strumienną a Jastrzębia. Są to drogi gruntowe, należy je utwardzić. Były utwardzane 

przez rolników ale nie ma efektu.  

 

Burmistrz stwierdziła, że prezes ZEC na pewno użyczy szlaki. Drogi zostaną załatane dzięki temu.  

 

Krzysztof Witko stwierdził, że załatwił 250 ton szlaki z Niechlowa ale została wypłukana, nie nadaje 

się na tą drogę. Apeluje o pomoc, może w przyszłym roku. Kolejne pytanie dotyczy podziękowania 

za uruchomienie wodociągu w Jastrzębiej. Dzięki pomocy Pani Burmistrz udało się odnaleźć 

wodociąg i mieszkańcy mają wodę.  

Burmistrz stwierdziła, że podziękowania należą się dla Prezesa Tekomu Pana Adama Ćwiana. 

 

Krzysztof Witko zapytał o możliwość montażu lustra na ul. Kościuszki / Starogórska. Traktory mają 

problem aby tam wyjechać.  

 

Burmistrz odpowiedziała, że szybciej by było gdyby sołtys zgłosił ten problem do wydziału GN. Nie 

trzeba czekać na sesję, wystarczy zadzwonić. Burmistrz wie, że sołtys chce aby mieszkańcy wiedzieli, 

że zabiega o wszystko.  

 

Krzysztof Witko zapytał o czas zakończenia umowy na wywóz odpadów do Nielubi. Paliwo 

podrożało, czy koszty zostały zwiększone. Kolejne pytanie o budowę wiaty na cmentarzy 

komunalnym, ten obiekt się nie nadaje.  

 

Burmistrz poinformowała, że wszystko bardzo drożeje. Gmina dołożyła 500 tys dla TEKOMU, 

wymieniają wod-kan, duże koszty. Teraz są inne priorytety, najpierw rachunki, wynagrodzenia 

później inne sprawy. Trzeba trochę cierpliwości. Pani Ziombra poruszyła ostatnio temat czystości na 

alejkach cmentarza, zostało to przekazane i wykonane.  

Krzysztof Witko stwierdził, że temat wiaty na cmentarzu był zgłaszany już w 2019 roku. Nie jest to 

nowy temat, pyta o postępy prac.  



Przewodniczący poinformował o zaproszeniu na pielgrzymkę dla sołtysów.  

 

Ad. 22  Zamknięcie obrad.  

  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął posiedzenie L sesji Rady 

Miejskiej Góry.   

Na tym protokół zakończono.   

Prot. Mateusz Szuszkiewicz  


